Արդեն գիտես, որ հայերենում ձայնավորների միջև սովորաբար լսվում է յ հնչյունը, որը կոչվում է ձայնակապ։
Հիշի՛ր
Յ ձայնակապը գրվում է միայն ա և ո ձայնավորներից հետո։
Օրինակ՝ հայելի, հմայիչ, նայել, հոյապակ, երեկոյան, հրամայել, ծառայել, նայել, և ալյն։
Ե, է, ի, ու ձայնավորներից հետո յ ձայնակապը չի գրվում։
Օրինակ՝  միաբանություն, միակ, հիանալի, թիավարել, թիակ, վերարկուով, րոպեից, էություն, լիություն, ձիավոր, լիակատար և այլն։
Կատարի՛ր առաջադրանքները
Լրացրո՛ւ յ  ձայնակապը այն բառերում, որոնց մեջ անհրաժեշտ է։
Հա-յելի, րոպե-ից, շոյ-ել, թի-ակ, է-ություն, խո-յանալ, գո-յություն, մի-ասնություն, մնա-յուն, շրջագայ-ություն, թեյ-աման, հարցնե-ի, ծառայ-ել, ձի-ավոր, Հռիփսիմե-ի, Սերգե-ի, Միքայ-ել, երեկոյ-ան, ներկայ-ացում, խնայ-ողաբար, մեղեդի-ով, շղթայ-ել, ծաղրածու-ի, հյուսիսայ-ին, այցելու-ին, գոլորշի-անալ, երևակայ-ել, քրիստոնե-ական, տի-եզերագնաց, նոյ-եմբեր, ծառուղի-ով։
Հիշի՛ր, որ ուն վերջածանցով կազմվում են ածականներ, որոնք պահանջում են ինչպիսի՞ հարցը, իսկ յուն վերջածանցով կազմվում են գոյականներ, որոնք պահանջում են ի՞նչ հարցը։ 
Այժմ լրացրո՛ւ յ ձայնակապը այն բառերում, որոնց մեջ անհրաժեշտ է։ 
Ճարտատ-ուն խարույկ
Խարույկի ճարճատյ-ուն
Կարկաչ-ուն գետակ
Գետակի կարկաչ-յուն
Շառաչ-ուն մտրակ
Մտրակի շառաչյ-ուն
Հնչ-ուն ծիծաղ
Իծաղի հնչյ-ուններ
Դողդոջ-ուն քայլեր
Քայերի դողդոջյ-ուն
Բաբախ-ուն սիրտ
Սրտի բաբախյ-ուն
Ղողանջ-ուն զանգ
Զանգի ղողանջյ-ուն
Խոխոջուն առու
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